



ໜ່ວຍງານຂ່າວສານ ພະແນກສັງລວມ ທ່ອງການ ທະຫລ
ໂທ / ແຟັກ (856-21) 260283

ສິດ ຂອງຜູ້ຝາກເງິນຕໍ່ກັບການປົກປ້ອງເງິນຝາກ



ໃນການໃຊ້ບໍລິການທາງການເງິນບໍ່ວ່າຈະເປັນ ການຝາກ-ຖອນເງິນ, ການກູ້ຢືມ ຫລື ການເຮັດທຸລະກຳອື່ນໆ ນອກຈາກພວກເຮົາທີ່ເປັນລູກຄ້າ ຫລື ຜູ້ໃຊ້ບໍລິການ ຄວນຮັບຮູ້ ແລະ ເຂົ້າໃຈ ໃນຄຸນລັກສະນະຂອງບໍລິການທີ່ຕົນ ສົນໃຈ ຫຼື ກຳລັງຊົມໃຊ້ຢູ່ນັ້ນ ສິ່ງສຳຄັນອີກຢ່າງໜຶ່ງທີ່ຈະຊ່ວຍໃຫ້ເຮົາໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດ ແລະ ຫຼຸດຜ່ອນຄວາມເສຍ ຫາຍທີ່ອາດຈະເກີດຂຶ້ນ ກໍຄືຄວາມຮູ້ ແລະ ຄວາມເຂົ້າໃຈໃນສິດຂອງຕົນຕໍ່ສິ່ງທີ່ຕົນກຳລັງດຳເນີນຢູ່ ໃນວຽກງານການປົກ ປ້ອງເງິນຝາກກໍເຊັ່ນດຽວກັນ ໃນຖານະທີ່ເປັນເຈົ້າຂອງເງິນ ຜູ້ຝາກເງິນຄວນຮູ້ວ່າຕົນເອງມີສິດແນວໃດໃນການປົກປ້ອງ

ເງິນຝາກ. ດັ່ງນັ້ນ, ໃນບົດຄວາມສະບັບນີ້ ຈະມານຳໃຫ້ບັນດາທ່ານຮັບຊາບ ເຖິງສິດຂອງຜູ້ຝາກເງິນ ຕໍ່ກັບການປົກປ້ອງ ເງິນຝາກວ່າມີຫຍັງແນ່.

ຕາມດຳລັດວ່າດ້ວຍການປົກປ້ອງເງິນຝາກ ສະບັບເລກທີ 329/ລບ, ວັນທີ 05 ຕຸລາ 2017 ໄດ້ກຳນົດສິດຂອງ ຜູ້ຝາກເງິນ ໄວ້ວ່າ:

- **ໄດ້ຮັບການປົກປ້ອງເງິນຝາກທີ່ຝາກໄວ້ນຳສະມາຊິກ ຕາມວົງເງິນປົກປ້ອງ ແລະ ເວລາທີ່ກຳນົດໄວ້:** ຫາກສະ ຖາບັນການເງິນໃດໜຶ່ງ ທີ່ເປັນສະມາຊິກຂອງສຳນັກງານປົກປ້ອງເງິນຝາກ ອັນໄດ້ແກ່ທະນາຄານທຸລະກິດ ແລະ ສະຖາ ບັນການເງິນຈຸລະພາກທີ່ຮັບເງິນຝາກ ຕົກຢູ່ສະພາບລົ້ມລະລາຍ **ຜູ້ຝາກເງິນຈະໄດ້ຮັບການປົກປ້ອງເງິນຝາກ ດ້ວຍການ ຈ່າຍຄືນເງິນຝາກ ຫຼື ເງິນປົກປ້ອງ** ຕາມວົງເງິນປົກປ້ອງທີ່ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ກຳນົດຈາກສຳນັກງານປົກປ້ອງເງິນ ຝາກ ຊຶ່ງປັດຈຸບັນຕາມຂໍ້ຕົກລົງວ່າດ້ວຍວົງເງິນປົກປ້ອງ ສະບັບເລກທີ 1197/ທຫລ, ວັນທີ 31 ທັນວາ 2019 ແມ່ນໄດ້ກຳ ນົດວົງເງິນປົກປ້ອງສູງສຸດທີ່ຜູ້ຝາກເງິນຈະໄດ້ຮັບແມ່ນຫ້າສິບລ້ານ (50.000.000) ກີບ ຕໍ່ຜູ້ຝາກເງິນໜຶ່ງລາຍ ຕໍ່ ສະມາຊິກໜຶ່ງແຫ່ງ ໂດຍພາຍຫລັງການຢັ້ງຢືນສະພາວະລົ້ມລະລາຍຂອງສະຖາບັນການເງິນ ແລະ ມີການປະກາດຜ່ານສື່ ມວນຊົນໃຫ້ຜູ້ຝາກເງິນຊາບ ກ່ຽວກັບການຈ່າຍເງິນປົກປ້ອງ ຜູ້ຝາກເງິນສາມາດຮັບເງິນປົກປ້ອງ ໂດຍປະກອບເອກະສານ ຂໍຮັບເງິນປົກປ້ອງ ຕາມແບບພິມທີ່ສຳນັກງານປົກປ້ອງເງິນຝາກກຳນົດໄວ້ ພາຍໃນເວລາ 90 ວັນ ນັບແຕ່ມີເລີ່ມປະກາດ ໃຫ້ມາຍື່ນເອກະສານ;

- **ໄດ້ຮັບຂໍ້ມູນກ່ຽວກັບການປົກປ້ອງເງິນຝາກ ຈາກສະມາຊິກ ແລະ ສຳນັກງານປົກປ້ອງເງິນຝາກ:** ຂໍ້ມູນ ຂ່າວສານກ່ຽວກັບການປົກປ້ອງເງິນຝາກ ຈະຕ້ອງມີການເປີດເຜີຍຜ່ານສື່ຕ່າງໆ ຊຶ່ງຜູ້ຝາກເງິນສາມາດເຂົ້າເຖິງ ແລະ ຮັບຮູ້ ໄດ້ ໂດຍສະເພາະຂໍ້ມູນກ່ຽວກັບແຜນການຈ່າຍເງິນປົກປ້ອງໃຫ້ແກ່ຜູ້ຝາກເງິນ ໃນເວລາທີ່ສະຖາບັນການເງິນໃດໜຶ່ງ ທີ່ ເປັນສະມາຊິກຂອງສຳນັກງານປົກປ້ອງເງິນຝາກ ຕົກຢູ່ໃນສະພາບລົ້ມລະລາຍ;

- **ຮ້ອງທຸກຕໍ່ການຈັດຕັ້ງທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ກ່ຽວກັບການລະເມີດສິດ ແລະ ຜົນປະໂຫຍດອັນຊອບທຳຂອງຕົນ:** ຜູ້ ຝາກເງິນ ສາມາດແຈ້ງ ຫລື ສະເໜີຕໍ່ ສຳນັກງານປົກປ້ອງເງິນຝາກ, ອົງການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ກວດກາວຽກງານປົກປ້ອງຜູ້ ເງິນຝາກ ຫລື ອົງການທີ່ມີສິດອຳນາດກ່ຽວຂ້ອງ ຖ້າເຫັນວ່າຕົນເອງໄດ້ຖືກລະເມີດ ຊຶ່ງໄດ້ສ້າງຜົນເສຍຫາຍຕໍ່ສິດ ແລະ ຜົນປະໂຫຍດຂອງຕົນ;

- **ສຶກສາຂໍ້ມູນຂອງສະຖາບັນການເງິນ ກ່ຽວກັບນະໂຍບາຍປົກປ້ອງເງິນຝາກ ຢ່າງລະອຽດກ່ອນການຕັດສິນ ໃຈເປີດບັນຊີເງິນຝາກ:** ກ່ອນຈະມີການໃຊ້ບໍລິການ (ຝາກເງິນ) ກັບສະຖາບັນການເງິນໃດໜຶ່ງ ຜູ້ຝາກເງິນ ມີສິດໃນການ ສຶກສາຫາຂໍ້ມູນຈາກບັນດາສະຖາບັນການເງິນຢ່າງລະອຽດຖີ່ຖ້ວນເສຍກ່ອນ ຊຶ່ງສະຖາບັນການເງິນກໍຕ້ອງສະແດງ ຫລື ຕິດຂໍ້ມູນທີ່ເຫັນວ່າມີຄວາມຈຳເປັນ ແລະ ສາມາດເປີດເຜີຍໄດ້ ເປັນຕົ້ນຂໍ້ມູນກ່ຽວກັບ ໜັງສືຢັ້ງຢືນການເຂົ້າເປັນ ສະມາຊິກຂອງສຳນັກງານປົກປ້ອງເງິນຝາກ, ວົງເງິນປົກປ້ອງ ແລະ ຂໍ້ມູນຈຳເປັນອື່ນໆ ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບປົກປ້ອງເງິນຝາກ ເພື່ອໃຫ້ຜູ້ໃຊ້ບໍລິການ (ຜູ້ຝາກເງິນ) ສາມາດຮັບຊາບໄດ້.

ນອກຈາກສິດຂອງຜູ້ຝາກເງິນແລ້ວ ໃນດຳລັດສະບັບດັ່ງກ່າວ ຍັງໄດ້ກຳນົດພັນທະຂອງຜູ້ຝາກເງິນ ໄວ້ວ່າ “**ຜູ້ ຝາກເງິນຕ້ອງສະໜອງຂໍ້ມູນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບການຝາກເງິນຂອງຕົນ ໃຫ້ສະມາຊິກ ແລະ ສຳນັກງານປົກປ້ອງເງິນຝາກ ຢ່າງ ຄົບຖ້ວນ ແລະ ຖືກຕ້ອງ**” ໂດຍທຸກໆຂໍ້ມູນທີ່ຈຳເປັນ ບໍ່ວ່າຈະແມ່ນ ຂໍ້ມູນບັນຊີເງິນຝາກ, ອັດຕາດອກເບ້ຍເງິນຝາກ ແລະ ຂໍ້ມູນຕ່າງໆທີ່ຕິດພັນ ຜູ້ຝາກເງິນມີພັນທະຕ້ອງສະໜອງໃຫ້ສະມາຊິກ (ທະນາຄານທຸລະກິດ ຫຼື ສະຖາບັນການເງິນຈຸລະ ພາກທີ່ຮັບເງິນຝາກ ທີ່ຕົນຝາກເງິນໄວ້) ແລະ ສຳນັກງານປົກປ້ອງເງິນຝາກ ພ້ອມນັ້ນຂໍ້ມູນດັ່ງກ່າວຕ້ອງມີຄວາມຈິງ ຫ້າມ ມີການຕັດແກ້ ຫຼື ປອມແປງຢ່າງເດັດຂາດ.

ທີ່ກ່າວມານັ້ນແມ່ນ ກໍແມ່ນສິດຂອງຜູ້ຝາກເງິນ ຕໍ່ກັບການປົກປ້ອງເງິນຝາກ ຊຶ່ງເປັນສິ່ງໜຶ່ງທີ່ຈະຊ່ວຍໃຫ້ເຮົາ
ໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດ ແລະ ຫຼຸດຜ່ອນຄວາມເສຍຫາຍທີ່ອາດຈະເກີດຂຶ້ນໄດ້ ໂດຍນອກຈາກສິດທີ່ເຮົາສາມາດຈັດຕັ້ງ
ປະຕິບັດໄດ້ແລ້ວ ແມ່ນປາດສະຈາກບໍ່ໄດ້ພັນທະທີ່ເຮົາກໍຕ້ອງໄດ້ປະຕິບັດເຊັ່ນກັນ ເພື່ອຮັບປະກັນໃຫ້ວຽກງານດັ່ງກ່າວມີ
ຄວາມຖືກຕ້ອງສອດຄ່ອງ. ທ້າຍນີ້ ຫວັງຢາງຍິ່ງວ່າຂໍ້ມູນທີ່ໄດ້ນໍາສະເໜີໄປນັ້ນຈະເປັນປະໂຫຍດແກ່ບັນດາທ່ານ ຖ້າຫາກ
ທ່ານຜູ້ອ່ານທ່ານໃດມີຄວາມສົນໃຈ ຫຼື ຕ້ອງການສຶກສາຂໍ້ມູນເພີ່ມຕື່ມກ່ຽວກັບຂະແໜງການເງິນ-ການທະນາຄານ ກໍ
ສາມາດເຂົ້າໄປທີ່ ເວັບໄຊ www.bol.gov.la

ໂດຍ: ນ. ຄໍາເບົ້າ ສຸວໍລະວິງ ກົມນິຕິກຳ ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ

ຢູ່ເມືອງລາວໃຊ້ແຕ່ເງິນກີບ